



Alert

In reference to the recent announcement on suspension of local filing submissions in the context of CbCR requirements applicable vide Tax Authority Chairman Decision No. 79/2020,

Oman Tax Authority wishes to clarify that the suspension on local filing applies only to those CbCR reports whereby MNE Group with UPE resident outside of Oman who meet the conditions in Article 3 may otherwise be required to file the report locally pursuant to Article 3.

The suspension does not apply to the requirement set out under Article 2 of the aforementioned Decision, applicable to MNE Group with UPE resident in Oman.

Furthermore, the suspension is applicable only to the local filing requirements (i.e. the filing of CbCR Reports) as mentioned above. The requirement of submitting CbCR Notifications shall continue to apply in accordance with the provisions of Article 5 of the aforementioned Decision.

تنويه

بالإشارة إلى إعلان جهاز الضرائب عن تعليق تنفيذ متطلبات تقديم البيانات محلياً (local filing) حتى إشعار آخر، والتي تم تحديثها في قرار رئيس جهاز الضرائب رقم ٧٩/٢٠٢٠،

يود جهاز الضرائب توضيح أن التعليق المشار إليه ينطبق فقط على تقارير كل دولة على حدة التي يتم تقديمها بموجب المادة ٣ من القرار والتي تُلزم الكيانات المدرجة التي لا يعد الكيان الرئيسي الأصيل فيها مقيماً في السلطنة تسليم التقارير محلياً وذلك في حال استيفاء الشروط الواردة في المادة ٣ من ذات القرار.

ولا ينطبق التعليق على متطلبات المادة ٢ من القرار الخاص بمجموعة الشركات متعددة الجنسية التي يعد الكيان الرئيسي الأصيل فيها مقيماً في السلطنة.

ويتعين على جميع الكيانات ذات الصلة الاستمرار في الامتثال للالتزامات الأخرى مثل تقديم الاخطار بموجب المادة ٥ من القرار.

دائرة التعاون الدولي International Cooperation Department

aeoi@taxoman.gov.om

24747655